Czas Present perfect- przeczenia, pytania i krótkie odpowiedzi
1. Przeczenia:  osoba+ haven`t/hasn`t+ III forma podstawowa czasownika+ reszta zdania.
I haven`t watched TV.             Ja nie oglądałam TV.
You haven`t watched TV.        Ty nie oglądałeś TV.
He/she/it hasn`t watched TV.   On/ona/ono nie oglądało TV.
We haven`t watched  TV.         My nie oglądaliśmy TV.
You haven`t watched TV.          Wy nie oglądaliście TV.
They haven`t watched TV.          Oni/one nie oglądały TV.

2. Pytania i krótkie odpowiedzi: have (odmienione) + osoba+ III forma podstawowa czasownika+ reszta zdania.
Have I watched TV?            Czy ja oglądałam TV? 
                                           +Yes, I have.     –No, I haven`t.
Have you watched TV?       Czy ty oglądałeś TV?
                                            +Yes, I have.      –No, you haven`t.
Has he/she/it watched TV?  Czy on/ona/ono oglądało TV?
                                            +Yes, he/she/it has.   -No, he/she/it hasn`t.
Have we watched  TV?        Czy my oglądaliśmy TV?
                                           +Yes, we have.             -No, we haven`t.
Have you watched TV?        Czy wy oglądaliście TV?
                                           +Yes, you have.              –No, you haven`t.
Have they watched TV?        Czy oni/one oglądały TV?
                                            +Yes, they have.                  -No, they haven`t.
 3. Aby powiedzieć o swoich doświadczeniach często stosujemy słówka: ever (kiedykolwiek) lub never (nigdy).
Ever stosujemy w zdaniach pytających: Have you ever been to Paris? Czy kiedykolwiek byłeś w Paryżu?  +Yes, I have.   –No, I haven`t.
Never stosujemy w zdaniach przeczących: I have never had an accident. Nigdy nie miałem wypadku.
4. Określenia been i gone:
He`s been to Italy. On pojechał i już wrócił.
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